

CBCSD 第十七届可持续发展新趋势报告会 ——“十四五”规划和远景目标下的企业可持续发展 会议议程

2021年5月26日（星期三） 14:30-17:40

中国·北京 瑞吉酒店

主持人：朱宏任，中国企业联合会常务副会长兼理事长

14:30-14:55 开幕致辞

王忠禹 中国企业联合会会长、第十届全国政协常务副主席
贝德凯 世界可持续发展工商理事会会长兼 CEO

14:55-15:30 主题演讲

彭华岗 国务院国有资产监督管理委员会党委委员、秘书长
——在“十四五”新征程中推动经济高质量可持续发展
李稻葵 清华大学中国经济思想与实践研究院院长
——“十四五”经济重启背景下，企业面临的机遇与挑战

15:30-16:35 专题一：推进碳达峰、碳中和目标的路径与举措

国务院发布的《“十四五”规划和2035年远景目标纲要》提出，“制定2030年前碳排放达峰行动方案，支持重点企业率先达峰”“提升企业技术创新能力”以及“打造数字经济新优势”等，对企业发展提出了新时代的新要求。企业需紧紧围绕国家战略，通过创新和转型加速推进绿色低碳发展，处理好发展和减排、短期战略和长期规划的关系，实现向资源节约、环境友好、生态健康的绿色低碳创新发展方式转变。

李海生 中国环境科学研究院院长

——区域污染协同治理的几点思考

王仲颖 国家发展和改革委员会能源研究所所长

——碳达峰碳中和与能源系统性变革

——互为因果的辩证关系

郑大庆 巴斯夫全球高级副总裁

——*化学创新助力气候保护*

徐鹏 国家电网有限公司企业管理协会副理事长

——*深入推进可持续性管理，助力碳达峰碳中和行动*

16:35-17:30 专题二：发布《2021 中国企业可持续发展十大趋势》报告

尽管我国抗疫防疫取得显著成果，但后疫情时代的发展仍面临重重困难与挑战。企业作为市场经济主体，其可持续发展对实现我国经济社会高质量发展至关重要。本专题将发布《2021 中国企业可持续发展十大趋势》报告，涵盖碳达峰碳中和、供应链调整、数字化转型、技术创新、ESG 投资、生物多样性保护、环境与气候协同治理、循环经济、科技农业和粮食安全、可持续生活等议题，并邀请多位专家和企业代表进一步探讨新趋势下企业可持续发展如何推进，共同为全球可持续发展贡献解决方案。

王基铭 CBCSD 会长、中国工程院院士

——*报告并发布《2021 中国企业可持续发展十大趋势》*

杨士旭 bp 集团高级副总裁、bp 中国总裁

——*落实可持续发展目标，推进全球能源转型*

袁 娅 中国国有企业混合所有制改革基金董事会秘书、
高级经济师

——*数字农业为工业企业发展的碳指标“腾笼换鸟”*

朱春全 世界经济论坛热带雨林及生态文明项目大中华
区总负责人

——*全球生物多样性工作进入新阶段*

——*企业的角色和行动*

17:30-17:35 发布《愿景 2050：走向转型》中文版报告

17:35-17:40 会议总结：王基铭 CBCSD 会长

CBCSD 17TH CONFERENCE ON LATEST TRENDS OF SUSTAINABLE DEVELOPMENT

Business Sustainability under the “14th Five-Year Plan” and the Vision Planning Agenda

2021.05.26 14:30-17:40 Beijing St. Regis Hotel, China

Moderator: Mr. Zhu Hongren, Standing Vice President & Director General of CEC

14:30-14:55 Opening Remarks

Mr. Wang Zhongyu, President of CEC and Standing Vice Chairman of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference (CPPCC)

Mr. Peter Bakker, President and CEO of the World Business Council for Sustainable Development (WBCSD)

14:55-15:30 Keynotes

Mr. Peng Huagang, Secretary-General of the State-owned Assets Supervision and Administration Commission of the State Council (SASAC) and Member of the Party Committee

——*Promoting high quality and sustainable development of economy in the new journey of 14th Five-Year-Plan*

Mr. Li Daokui, Director of the Institute for China’s Economic Practice and Thinking, School of Social Sciences, Tsinghua University

——*Opportunities and challenges business faces under the background of economic restart of 14th Five-Year-Plan*

15:30-16:35 Session One: Pathways and Initiatives towards Carbon Peak and Carbon Neutrality Target

The 14th Five-Year-Plan and the Outline of Goals for Vision 2035 issued by the State Council stressed new requirements for business in the new era, addressing “formulate the action layout to achieve carbon emissions peak by 2030 and support key enterprises to take the lead in reaching carbon emission peak”, “elevate business technology innovation capabilities”, and “build new advantages of digital economy”. Business needs to closely adhere to national strategies, accelerate green and low-carbon development through innovation and transformation and handle the relationship between development and emission reduction, short-term and long-term planning, realizing the transformation of development pattern to resource-saving, environmental-friendly, ecological and healthy, green and low-carbon innovation.

Mr. Li Haisheng, Director of Chinese Research Academy of Environmental Sciences

——*Several thoughts about coordinated governance of regional pollution*

Mr. Wang Zhongying, Director and Researcher of Energy Research Institute (ERI), NDRC

——*Cause and effect relationship between the systematic transformation of carbon emissions peak and carbon neutrality*

Dr. Zheng Daqing, Senior Vice President, BASF Group

——*Chemical innovation promotes climate protection*

Mr. Xu Peng, vice president of the Corporate Management Association, State Grid

——*Promote sustainable management radically, facilitate carbon emissions peak and carbon neutrality action*

16:35-17:30 Session Two: Release *2021 China Corporate Sustainability New Trends Top 10*

Although China has made remarkable achievements in fighting against the epidemic, to develop in the post-epidemic era is still faced with numerous problems and challenges. As the principle part of the market economy, business sustainability is crucial to realize high-quality development of China's economy and society. This session will release the *2021 China Corporate Sustainability New Trends Top 10*, covering carbon peak and carbon neutrality, supply chain transition, digital transformation, ESG investment, biodiversity protection, coordinated governance of the environment and climate, circular economy, food security, and sustainable living concepts. Experts and business representatives will be invited to make exchanges about how to promote business sustainability in the new era and contribute solutions to the global sustainable development.

Mr. Wang Jiming, President of CBCSD and Academician of the CAE

——*Launch and Release the 2021 China Corporate Sustainability New Trends Top 10*

Mr. Simon Yang, bp Group senior vice president and bp China president

——*Implement sustainable development goals and advance global energy transformation*

Ms. Yuan Ya, Board Secretary and Senior Economist of Mixed Ownership Reform Foundation of State-owned Enterprises

——*Digital agriculture provides carbon indicators for the development of industrial enterprises*

Mr. Zhu Chunquan, Head of Nature Initiatives & TFA, China. WEF Beijing Representative Office

——*Corporate roles and actions when global biodiversity work enters a new phase*

17:30-17:35 Release *Vision 2050: Time to Transform* in Chinese version

17:35-17:40 Closing Remarks Mr. Wang Jiming, President of CBCSD